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Spørgsmål nr. 1109 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Vil ministeren redegøre for, hvorfor en sag om industrispio-

nage er blevet fastholdt og efterforsket i Nordsjællands politi og 

dermed trukket i langdrag pga. manglende ressourcer og kom-

petencer?”

Svar:

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en ud-

talelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende:

”Rigspolitiet lægger til grund, at der med spørgsmålet sigtes til 

den sag om industrispionage, som har været omtalt i en række 

nyhedsmedier i den seneste tid. Rigspolitiet har til brug for be-

svarelsen indhentet en udtalelse fra Nordsjællands Politi, der har 

oplyst, at den omhandlede sag blev anmeldt til politikredsen den 

2. maj 2016, hvorefter der straks blev iværksat en efterforsk-

ning. 

Nordsjællands Politi har oplyst, at det i den indledende fase af 

efterforskningen blev vurderet, at sagen kunne efterforskes af 

Nordsjællands Politi – både henset til kompetencer og ressour-

cer. Der var ikke – og der har ikke efterfølgende været – en di-

alog med Statsadvokaten for Særlig Økonomisk og Internatio-

nal Kriminalitet (SØIK) om overtagelse af sagen, eftersom det 

blev vurderet, at sagen ikke havde en sådan karakter, at den ville 

være omfattet af statsadvokaturens forretningsområde. 

Efterforskningen har omfattet bl.a. en række ransagninger i både 

Danmark og udlandet, gennemgang af beslaglagte effekter, her-

under udlæsning af elektroniske medier, afhøringer i både Dan-

mark og udlandet samt udarbejdelse af anmodninger om edi-

tionskendelser i forhold til en række udenlandske virksomheder. 

Endvidere har der været en række forhandlinger med de tyske 

myndigheder om jurisdiktion i forhold til retsforfølgning. 

På denne baggrund har efterforskningen i perioder i 2017 og 

2018 beklageligvis savnet den ønskede fremdrift.

Nordsjællands Politi har oplyst, at der på nuværende tidspunkt 

er udarbejdet en plan for de væsentligste elementer i den videre 

efterforskning af sagen. Planen omfatter bl.a. en række afhørin-

ger i udlandet, ligesom der skal gennemføres supplerende tekni-

ske undersøgelser. Afhængig af udfaldet af disse efterforsk-

ningsskridt vil det kunne blive aktuelt at gennemføre yderligere 

efterforskning i udlandet. Der vil blive afsat de fornødne res-

sourcer med henblik på så vidt muligt at efterleve fristen for an-

klagemyndighedens afgørelse af tiltalespørgsmålet, som Retten 



3

i Helsingør ved kendelse af 22. august 2018 fastsatte i medfør 

af retsplejelovens § 718 b, stk. 2. Nordsjællands Politi vil end-

videre løbende overveje, om der skal søges bistand fra SØIK i 

forhold til bl.a. yderligere internationale retshjælpsanmodnin-

ger. 

Nordsjællands Politi har endelig oplyst, at politikredsen som led 

i en omfattende omorganisering af politikredsen, der trådte i 

kraft den 3. september 2018, har foretaget en betydelig styrkelse 

af den medarbejdergruppe, der beskæftiger sig med økonomisk 

kriminalitet. Området er således blevet tilført yderligere 14 me-

darbejdere og to ledere.”

Der henvises til den samtidige besvarelse af spørgsmål nr. 1110 (Alm. del) 

fra Folketingets Retsudvalg. 
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